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افتتاح پردیس سینمایی
اصفهان- خبرنگار کیهان:  مدیر امور سینمایی حوزه هنری استان اصفهان 

از افتتاح پردیس سینمایی ساحل اصفهان خبر داد.
سید مصطفی حسینی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: پس از اتمام کار بازسازی 
سینما ساحل به شکل پردیس سینمایی این سینما با حضور مسئولان کشوری و 

استانی افتتاح شد.
وی با بیان اینکه برای بازسازی این پردیس 11 میلیارد تومان هزینه شده است، 
ابراز داشت: اسامی سالن های این سینما از نام های مربوط به فرهنگ و تاریخ نصف 

جهان و دیگر المان های طبیعی و تاریخی برگرفته شده است.
معاینه فنی خودرو

* رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل بار و کالای درون شهری شهرداری اصفهان 
گفت: خودروهای باری درون شهری )سبک و سنگین( 30 درصد تعداد خودروهای 
شــهر را تشکیل می دهد اما از نظر حجم آلایندگی  در حدود 70 درصد آلایندگی 

شهر مربوط به این خودروهاست.
مجید طهماســبی با اشــاره به اینکه هم اکنون خودروهای شهرداری با دستور 
شهردار اصفهان به منظور رعایت حقوق شهروندی و ایجاد هوای سالم برای شهر، 
ملزم به مراجعه به مراکز معاینه فنی شده اند، تصریح کرد: از یک ماه پیش شیفت 
ویژه برای اتوبوس های شــهری در نظر گرفتیم و روزانه 60 خودروی شــهرداری 

معاینه فنی می شود.
وی با بیان اینکه  اتوبوس های با عمر 10 و بیش از 10 سال باید دو بار در سال 
معاینه فنی شود، افزود: در حال حاضر تخصیص سوخت به خودروهای شهرداری 
مشروط به دریافت معاینه فنی است و لازم است این شرط در خصوص خودروهای 

غیرشهرداری نیز انجام شود.
اهدای بخاری به مددجویان

چناران- خبرنگار کیهان: رئیس اداره بهزیستی چناران از توزیع 53 دستگاه 
بخاری گازی در آستانه شب یلدا بین مددجویان این نهاد خبر داد. 

علی بابایی افزود: بیش از 210 میلیون ریال هزینه این بخاری  ها را خیرین پرداخت 
و در قالب طرح »یلدای مهربانی« در اختیار خانواده های نیازمند تحت پوشش قرار 

گرفته است.
وی افزود: از ابتدای سال تاکنون 130 دستگاه بخاری گازی از سوی خیرین به 

مددجویان این نهاد در شهرستان اهدا شده است.
نشست فرماندهان مرزی

تایباد- خبرنگار کیهان: با هدف ارتقای ســطح آمادگی نیروهای مسلح در 
مرزهای شرقی کشور نشست مشترک فرماندهان مرزبانی نیروی انتظامی و نیروی 

زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران در شهرداری تایباد برگزار شد.
فرمانده مرزبانی نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران گفت: با توجه به تحرکات 
و نقشــه های شوم دشمنان در برخی از کشورهای همسایه و منطقه ضرورت دارد 
ســطح تعاملات نیروهای مسلح کشور افزایش یابد تا توان موجود به بهترین نحو 

مورد بهره برداری قرار گیرد.
ســرتیپ قاســم رضایی گفت: امروز نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران با 
تمــام توان همه موضوعات را رصد و مدیریت کرده و وظیفه خود را به درســتی 

انجام می دهند.
رونمایی از نمادهای چغامیش 

اهواز- خبرنگار کیهان: به مناسبت گرامیداشت روز قرار گرفتن تپه چغامیش 
در فهرست آثار ملی، از تابلوی چغامیش دزفول و لیوان و ظروف سفالی چغامیش 

رونمایی شد.
حجت اله آریایی نیا رئیس اداره میراث فرهنگی  دزفول بیان کرد:  با هدف شناخت 
و معرفی هرچه بیشتر آثار و ارزش های شهر باستانی چغامیش دزفول، با همکاری 
هنرمندان رشته های مختلف، نمادها و نشانه هایی از آثار تپه های باستانی چغامیش 
تهیه شده است که از آن جمله می توان به تابلوی نقاشی رنگ روغن این تپه ها به 
صورت شهر بازسازی شده باستانی چغامیش دزفول اثر رزیتا جمالیان،  لیوان سرامیکی 
با طراحی چغامیش ویژه عرضه به گردشگران، سوغات دزفول توسط انجمن دزپارس 
و نیز سفالینه های بازسازی شده آثار چغامیش توسط هنرمندان سفالگر شهرستان 

دزفول به منظور استفاده عموم علاقه مندان اشاره کرد.
قطع درختان سن بالا

تبریز- خبرنگار کیهان: مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز تبریز، علت 
قطع شدن درختان قدیمی در بلوار 29 بهمن این شهر را سن بالای آنها و بی آبی 

عنوان کرد.
علی مدبر خاک نژاد گفت: این درختان خشک شده بودند و دلیل خشکی درختان 

نیز سن بالای درختان و بی آبی بود.
وی تعداد درختان خشک این باغ در محدوده های مرکزی شهر در اطراف دانشگاه 
تبریز را 200 درخت اعلام کرد و افزود: این درختان بیش از 70 سال سن داشتند 

و عمر مفید خود را از دست داده بودند.
مدبر خاک نژاد تاکید کرد: قطع درختان پس از اخذ مجوز از سوی کمیسیون حفظ 
و گسترش فضای سبز سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری تبریز صادر شده است.

توزیع شکر، برنج و حبوبات
* بیش از 1500 تن شکر، برنج و حبوبات احتکاری کشف شده، در بازار توزیع شد.

رئیس صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی گفت: هزار و 546 تن از این اقلام 
که 825 تن حبوبات، 50 تن شکر و نیز 671 تن برنج خارجی احتکاری مکشوفه 

بودند در بازار مصرف توزیع شده است.
حسین نجاتی یادآور شد: 17 میلیارد ریال محصولات بهداشتی نیز توزیع شد.

وی افزود: از 4000 تن برنج خارجی 671 تن توزیع و تعداد لوازم خانگی احتکاری 
توزیع شده نیز 1350 دستگاه است. همچنین 6000 تن میلگرد در پروژه های عمرانی 

مورد استفاده قرار گرفت.
 نجاتی گفت: در اســتان 10 هزار تن میلگرد احتکاری کشــف شده است که

6000 تن آن توزیع شد.

آغاز ساخت شهرک صنعتی جاسک
 با سرمایه گذاری ۴۰ هزار میلیارد تومان

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی هرمزگان گفت: شهرک صنعتی 
جاسک با سرمایه گذاری 40 هزار میلیارد تومان درحال ساخت است.

ســیدامیر امیرزاده افــزود: با پیگیری ها و حمایت های صورت گرفته در ســال 
97، شــهرک صنعتی جاسک عملیاتی شد و اولین قرارداد واگذاری زمین در این 
شهرک صنعتی به وسعت یک هزار هکتار با سرمایه گذاری 40 هزار میلیارد تومان 
امضا شــد و هم اکنون درحال احداث اســت که مقرر شده در بازه زمانی پنج ساله 

به بهره برداری برسد.
وی تصریح کرد: در صورت احداث و تکمیل شهرک صنعتی جاسک، زمینه ایجاد 
اشتغال برای دو هزار و 500 نفر در این شهرستان فراهم می شود که تاثیر بسزایی 

در کاهش و رفع معضل بیکاری در جاسک خواهد داشت.
امیرزاده ادامه داد: صنایع جانبی در کنار این صنعت شکل خواهد گرفت و تمرکز 

شرکت شهرک های صنعتی بر روی صنایع انرژی بر و بزرگ خواهد بود.
وی بیان داشت: علاوه بر شهرستان جاسک، بشاگرد نیز فاقد هرگونه زیرساخت 
صنعتی بود و در ســال جاری ناحیه صنعتی بشاگرد کلنگ زنی و عملیات اجرایی 

آن آغاز شده است.

نایب رئیس کانون انجمن های اسلامی کالاهای کشور 
از بیمه شــدن 970 هزار نفر از رانندگان حمل ونقل 

جاده ای کشور خبر داد.
سعید انگوتی  در مراســم قدردانی از تلاشگران عرصه 
حمل ونقل جاده ای بناب با بیان اینکه هم اکنون 970 هزار 
نفر از رانندگان حمل ونقل جاده ای کشــور با 152 میلیارد 
تومان اعتبار بیمه شده اند؛ اظهار داشت: 780 هزار نفر نیز 

برای بیمه شدن ثبت نام کرده اند.
وی با انتقاد از عدم کار کارشناسی صورت گرفته در بیمه 
رانندگان تصریح کرد: این بیمه فقط شامل حال رانندگان 
و همســران آنها بوده که امیدواریم فرزندان رانندگان نیز 
بتوانند از مزایای این بیمه استفاده کرده و بهره مند شوند.

انگوتی سپس از کشته شدن 145 نفر از رانندگان طی 
ســال جاری در اثر تصادف خبر داد و گفت: ضروری است 
مسئولان امر درخصوص بیمه رانندگان و خانواده های آنها 

اهتمام کنند.
رئیــس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای بناب با بیان 
اینکه 95 درصد حمل ونقل کالا در کشــور توسط ناوگان 
زمینی انجام می شــود؛ گفت: در شهرســتان بناب هشت 
شــرکت باربری فعال وجود دارد که ماهانه 10 هزار بارنامه 

توسط این شرکت ها صادر می شود.
علیرضــا ســلیمانی فر افزود: طرح راهداری زمســتانی 
همزمان با استان و کشور در شهرستان بناب نیز آغاز شده 
و 12 دستگاه ماشین آلات سنگین با تجهیزات کامل با 25 
نفر پرســنل آماده ارائه خدمات بــه کاربران جاده ای و در 

خدمت مردم هستند.
رئیس انجمن صنفی رانندگان شهرستان بناب نیز در این 
مراسم با بیان اینکه یک هزار و 700 دستگاه خودرو سنگین 
در ناوگان حمل ونقل شهرستان بناب فعال هستند؛ گفت: 
نبود پارکینگ عمومی از مشکلات اساسی این انجمن بوده 
و رانندگان مجبور می شوند خودروهای خود را در محلات 

مختلف و کمربندی ها رها کنند.
مختار سقزچی، عدم تحویل لاستیک دولتی را از دیگر 
مشکلات این صنف اعلام و اظهار کرد: تاکنون توانسته ایم به 
600 نفر لاستیک تحویل دهیم ولی بقیه رانندگان همچنان 
در انتظار دریافت لاســتیک هســتند و به جهت بالا بودن 

قیمت لاستیک امکان خرید توسط رانندگان وجود ندارد.

فرماندار بیرجند گفت: حدود ۱0 ســال است برای 
انتقال صنوف آلاینده بیرجند در حال پیگیری هستیم 
اما صدایمان به گوش کسی نمی رسد و دیگر صبر مردم 
از وعده و وعیدها مبنی بر انتقال صنوف آلاینده لبریز 

شده است. 
علی ناصری در شــورای اداری شهرستان بیرجند اظهار 
داشت: توفیقات خوبی در اورژانس اجتماعی استان داشته ایم 
و از طرفی خراســان جنوبی در حوزه آسیب های اجتماعی 
کمترین موارد درگیری را دارد اما باز به فراخور وجود دارد و 
در برخی حوزه ها پر رنگ است و باید نسبت به اطلاع رسانی 

و پیشگیری آنها تلاش شود.
وی افزود: در حوزه ســتاد تسهیل هم اقداماتی انجام شد 
و با حضور استاندار در منطقه ویژه اقتصادی فعالیت ها شروع 

دوباره یافته و شرکت گاز نیز اهتمام ویژه ای برای گازرسانی 
داشته است.

فرماندار بیرجند خاطرنشــان کرد: در آســتانه زمستان 
هستیم و دستگاه ها باید آمادگی لازم برای بارندگی و یخبندان 

را داشته باشند.
ناصری گفت: برای شناســایی رفع مشــکل خانواده های 
نیازمند کمیته امداد و بهزیســتی کار شناسایی را انجام داده 
که 3 هزار نفر سهمیه جدید هستند و جزو مستمری بگیران 

جدید امداد خواهند بود.
وی بیان کرد: با توجه به شرایط خاص اقتصادی نیازمندیم 
دستگاه های اجرایی در حیطه عملکردی خود رفتار قابل پسند 
داشته و خدمات را توسعه دهند و تا جایی که می توانند مدیران 

به آسیب شناسی دستگاه خود بپردازند.

فرماندار بیرجند با اشــاره به انتقال صنوف آلاینده شهر 
بیرجند گفت: سال 95 با همکاری راه و شهرسازی وعده دادیم 
که تاپایان سال 96 اراضی به صنوف واگذار شود و سال گذشته 
3 هکتار از اراضی به صنوف آلاینده واگذار شد اما تاکنون که 
یک ســال سپری می شود راه و شهرسازی استان هیچ اقدام 
مثبتی انجام نداده است تا همان سه هکتار را قطعه بندی کنیم.

ناصری افزود: آخرین اخطار به راه و شهرســازی است و 
هیچ دلیلی برای انتقال صنوف آلاینده پذیرفتنی نیست تا قبل 

از دهه فجر باید همه هکتارها را واگذاری کنند.
وی بیان کرد: دو سال فرصت داشتند اما امروز و فردا کردند 
در مابقی عرصه ها هم مشکلاتی داریم و باید مطالبه مردم را 
رعایت کنند بیش از ده سال طرح انتقال صنوف آلاینده مطرح 

است و داد می زنیم اما گوش شنوایی نیست.

مدیر درمان تامین اجتماعی اســتان زنجان 
گفت: نهمین اکیپ تیم پزشکی و پرستاری تحت 
عنوان جهادگران سلامت از سوی بسیج جامعه 
پزشکی این مدیریت در منطقه محروم شهر به 

۱20 نفر خدمت ارائه کردند. 
دکتــر علی محمدی افزود: این اکیپ با اســتقرار 
در یکی از مناطق محروم شــهر زنجان )بی ســیم( 
شــامل پزشک عمومی، کارشــناس آموزش مامایی، 
روانشناسی و پرستار خدمات رایگان از جمله کنترل 
فشــار و قند خون و کارشناس داروئی را به گروه های 

هدف ارائه کردند.
وی اظهار داشــت: این نهمین اکیپ ارائه خدمات 
درمانی رایگان بسیج جامعه پزشکی مدیریت درمان 
اســتان در سال جاری است که در مجموع 72 تن از 
کادر پزشکی و درمانی زنجان به بیماران و نیازمندان 

خدمات رایگان ارائه دادند.
این مسئول ادامه داد: بررسی ها نشان می دهد که 
مناطق محروم شهر زنجان بیش از گذشته به دریافت 
خدمات مورد نیاز در حوزه سلامت نیازمند هستند که 
طبق برنامه ریزی ها این روند در ماه های آینده شتاب 

بیشتری می یابد.

وی اظهار داشت: داروهای عرضه شده به بیماران 
از ســوی یکی از پزشکان خیر سازمان بسیج جامعه 

پزشکی استان تقبل شده است.
محمدی افزود: این خدمات هر ماه یکبار در مسجد 

امــام رضا)ع( منطقه بی ســیم زنجان بــا هماهنگی 
و اطلاع رســانی قبلی توســط امام جماعت و پایگاه 
 مقاومت 28 بسیج این مسجد به مردم این منطقه ارائه

می شود.

بسیج جامعه پزشکی در مناطق محروم 
خدمات رایگان ارائه می دهد

نایب رئیس کانون انجمن های اسلامی 
کالاهای کشور:

970 هزار نفر از رانندگان 
حمل ونقل جاده ای کشور 

بیمه شدند

فرماندار  بیرجند:

کاسه صبر مردم برای انتقال صنوف آلاینده از شهر لبریز شد

امام جمعه موقت زاهدان گفت: چرا با وجود اینکه 
می  گویند گاز به این استان آمده اما 90 درصد از مردم 
هنوز بدون گاز هستند و برای زاهدان هنوز هیچ خدمتی 

در این زمینه نشده است. 
حجت الاســلام احمد راهداری افزود: در هفته گذشــته 
حادثه ای دلخراش دل مردم این شــهر را داغدار کرد، چرا با 
وجود اینکه می  گویند گاز به این استان آمده اما 90 درصد از 
مردم هنوز بدون گاز هســتند و برای مرکز استان یک کشور 

هنوز هیچ خدمتی نشده است.
راهداری خطاب به اســتاندار گفت: شما که در راس کار 
استان قرار دارید باید پاسخ این مردم نجیب را بدهید، مسئولین 
فریاد می زنند ما نوکر مردم هستیم اما درست نیست که مردم 

برای دو عدد کپسول از تمام زندگی خود بزنند.

90 درصد از مردم سیستان و بلوچستان 
هنوز بدون گاز هستند

معــاون توســعه آزادراه  هــای وزارت راه و 
شهرسازی گفت: ایمن سازی محورهای ارتباطی و 
جاده های کشور در صورت تمایل فعالان اقتصادی 
و موافقت این وزارتخانه به بخش خصوصی واگذار 

می شود. 
سید حسین میرشــفیع در نشست بررسی وضعیت 
آزاد راه حرم تا حرم در بخش گرمسار استان سمنان در 
سالن جلسات فرمانداری این شهرستان، افزود: ملاحظات 
اقتصادی و اجتماعی برای ســاخت محور حرم تا حرم 

لحاظ می شود. 
به گزارش ایرنا، عملیات ساخت آزادراه حرم تا حرم 
از شــهریور سال 96 با همکاری وزارت راه و شهرسازی 
و قرارگاه خاتم الانبیاء )ص( آغاز شد، بخش قابل توجهی 
از این آزادراه از اســتان سمنان عبور می کند که بخش 
قم تا گرمسار راه اندازی شده و بخش گرمسار تا سمنان 

در دست ساخت است.
وی خاطرنشان کرد: برای اجرای طرح های عمرانی و 
اقتصادی در کشور هم افزایی تمامی دستگاه های اجرایی 
و مسئولان اجتناب ناپذیر است و نباید رویکرد حساسیت 
برانگیز و تنش زا در اجرای یک طرح به مردم القاء شود. 
معاون وزارت راه و شهرســازی با بیان اینکه اجرای 
طرح های عمرانی در حوزه راه به افزایش رونق اقتصادی 
و اشتغال در کشــور منجر می شود، گفت: اجرای طرح 
آزادراه حرم تا حرم برای گرمسار و دیگر شهرستان ها در 
استان سمنان بستر لازم برای توسعه را فراهم می کند. 
میرشفیع اضافه کرد: با راه اندازی آزاد راه حرم تا حرم 
علاوه بر افزایش تردد در اســتان سمنان زمینه اشتغال 

پایدار و رونق اقتصادی در منطقه فراهم می شود. 
معاون وزیر راه و شهرســازی ادامــه داد: در اجرای 
طرح هــای عمرانی برخی از مــردم به دلیل قرار گیری 
بنگاه هــای اقتصادی در طرح زیــان می بینند که این 
وزارتخانه بــرای جبران این ضرر برنامه هایی را اجرایی 

می کند. 
660 کیلومتر از مسیر حدود 900 کیلومتری تهران- 

مشهد در استان سمنان واقع شده است.

معاون وزارت راه:

ایمن سازی جاده های کشور 
به بخش خصوصی واگذار می شود

استاندار اردبیل گفت: با رایزنی هایی که در دیدار با 
وزیر نفت انجام دادیم، مجوز اعمال تخفیف 30 درصدی 
در محاسبه بهای گاز مورد نیاز پتروشیمی نمین اخذ شد.
اکبــر بهنام جو در جمع خبرنگاران اظهار کرد: از آنجایی 
که تولیدات این مجتمع در چرخه مصرفی استان اردبیل مورد 
استفاده قرار خواهند گرفت، تلاش می شود در اوایل سال آینده 
به بهره برداری برسد. وی ادامه داد: در این نشست، گزارشی از 
آخرین وضعیت و مسائل مرتبط با حوزه نفت و گاز استان نیز 

به وزیر نفت ارایه گردید.
استاندار اردبیل در بخش دیگری از سخنانش، به دیدار اخیر 
خود با مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران هم  اشاره و تصریح کرد: 
در این ملاقات، برای اجرایی شدن خط انتقال گاز از اردبیل به 
بخش های صنعتی شهرستان نمین توافقات خوبی انجام شد.
بهنــام جو افــزود: به موجب این توافقــات، مقرر گردید 
هزینه های تملک، تامین مصالح اعم از لوله و ایستگاه های این 
مسیر حدود 16 کیلومتری را وزارت نفت و مابقی هزینه ها را 
کارخانه هایی که در مسیر انتقال قرار دارند و گاز مورد نیاز خود 
را از طریــق این خط انتقال تامین خواهند کرد تقبل نمایند 
تا این پروژه با هزینه حدود 25 میلیارد تومان، ظرف یک ماه 

آینده، گاز مورد نیاز این مراکز را در دسترس آنها قرار دهد.

استاندار اردبیل خبر داد

موافقت وزیر نفت با اعمال تخفیف 30 درصدی 
در تأمین گاز پتروشیمی نمین

نماینده مردم مهاباد در مجلس شــورای اسلامی 
گفت: برخی بانک ها در کشور دچار تخلفاتی همچون 
پرداخت بیشترین تسهیلات به کارکنان خود از محل 
منابع قرض الحسنه شــده اند در حالی که جوانان در 
دریافت تسهیلات قرض الحسنه با مشکلاتی از سوی 

بانک ها مواجه هستند.
جلال محمودزاده، با  اشاره به برخی تخلفات صورت گرفته 
در سیستم بانکی کشور اظهار داشت: برخی از بانک های کشور 
با عدول از قوانین و مقررات ابلاغی بانک مرکزی دچار تخلفاتی 
شده اند که از جمله پرداخت تسهیلات نامتعارف به کارکنان 
خود بانک ها از محل قرض الحسنه و همچنین سخت گیری در 

دریافت تضامین تسهیلات ازدواج از جوانان است.
وی افزود: متاسفانه شاهد هستیم که بانک ها در پرداخت 
تســهیلات به مردم تخلفاتی را انجام داده اند که یکی از این 
موارد، پرداخت بیشــترین تسهیلات به کارکنان و کارمندان 
خود بانک ها از منابع قرض الحسنه مردمی است، این در حالی 
است که بارها بانک مرکزی نسبت به تسهیل در پرداخت وام 

به مردم توصیه هایی داشته است.

نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: 
بانک مرکزی در ابلاغیه خود از مدیران بانک ها درخواســت 
تسهیل در پرداخت وام ازدواج را کرده اما متاسفانه بانک ها در 
پرداخت تسهیلات ازدواج در بخش ضامن بسیار سختگیری 
می کنند که این موضوع باعث سرخوردگی و سردرگمی جوانان 

در دریافت تسهیلات ازدواج شده است.
محمودزاده خاطر نشان کرد: در برنامه ششم توسعه مصوب 
شــده است که به استثناء بانک کشــاورزی، تمامی بانک ها، 
پانزده درصد از تسهیلات پرداختی خود را باید صرف بخش 
کشاورزی کنند اگر چه این میزان در برنامه پنجم توسعه 25 

درصد درنظر گرفته شده بود.
وی در این خصوص افزود: اما آنچه که تاکنون مشاهده شده 
است، بی توجهی بانک ها به قانون برنامه ششم توسعه کشور 
و دستور ابلاغی بانک مرکزی است، به طوریکه با بررسی های 
انجام گرفته مشخص شد، هر آنچه تا کنون با عنوان تسهیلات 
کشاورزی صورت گرفته است در واقع به مصارف غیرکشاورزی 
با پرونده سازی های جعلی و به افراد خارج از بدنه کشاورزی  

پرداخت شده است.

نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی:

تسهیلات پرداختی بانک ها به کارکنان خود 
خارج از قوانین بانک مرکزی است

نماینده مردم قصرشــیرین، ســرپل ذهاب و 
گیلان غرب در مجلس شورای اسلامی گفت: مالیات 

بر درآمد شیره جان مردم را کشیده است. 
فرهاد تجری در سی وششمین جلسه شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی که در سالن جلسات اتاق بازرگانی 
کرمانشاه برگزار شد، اظهار داشت: چهار واحد تولیدی در 
شهرستان گیلان غرب تعطیل و پروانه آنها ابطال شده است.

وی گفت: مردم اســتان کرمانشاه با آسیب دیدن از 
جنگ تحمیلی و زلزله انتظار دارند مســئولان نگاه ویژه 
به آنها داشــته باشــند، مالیات بر درآمد شــیره از جان 
مردم کشــیده است، ســهم ما از درآمد کشور چیست؟ 

بودجه نمی دهند.
نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب و گیلان غرب 
در مجلس شورای اســلامی با گله مندی از باطل شدن 

پروانه بخش خصوصی به تشخیص دیوان محاسبات، ادامه 
داد: از استاندار انتظار رسیدگی داریم، تا کی مردم استان 
باید تاوان بی تدبیری ها را بدهند، صادرات نخود یکدفعه 
قطع می شود، نخودکار ضرر می کند، »وزیر وظیفه شما 

چیست؟ رسیدگی کن«.
وی بــا بیان اینکــه صــادرات و واردات در مرزهای 
اســتان قانونی اســت، گفت: با بسته شدن مرزها بخش 
خصوصی انگیزه کار در اســتان را از دست می دهد، این 
نشان از بی کفایتی برخی از مسئولان است که در استان 
یک فضای تنگ نظرانه امکان فعالیت را از مدیران بخش 

خصوصی می گیرد.
تجری افزود: ســازمان صنعت و معدن؛ واردات و... را 
تحت فشــار قرار می دهد که حقوق دولتی تامین شود، 

اما پشتیبانی نیست.

نماینده مردم قصرشیرین در خانه ملت:

مالیات بر درآمد شیره جان مردم را کشیده است

عدم استقبال مسئولان دانشگاه دولتی بجنورد
 از تدفین شهید گمنام در دانشگاه

مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
خراســان شــمالی از عدم اســتقبال و همکاری ریاست 
 دانشگاه بجنورد برای تدفین شهید گمنام در این دانشگاه 

خبر داد. 
سرهنگ احیامحمد امیری اظهار داشت: نبود مزار مطهر شهید 
گمنام در دانشــگاه اصلی اســتان انتقادات زیادی را از سوی جامعه 

دانشجویی، ارزشی و ولایی استان به دنبال داشته است.
وی با بیان اینکه در راســتای پاسخ به این مطالبه، دانشجویان 
و جامعه ارزشــی اســتان اقداماتی زیادی انجام گرفته است، افزود: 
خاک سپاری شهید گمنام در دانشــگاه بجنورد مستلزم آن است تا 
ریاســت این دانشگاه نامه ای را با مضمون موافقت با این موضوع به 
حفظ آثار استان ارســال کند که متاسفانه بهانه جویی های مختلف 

مانع از این کار می شد.
امیری تصریح کرد: بعد از گذشــت یک روز از موضوع، جشــن 
مختلط انجمن اســلامی دانشــگاه بجنورد و استعفای نماینده ولی 
فقیه از هیئت امنای این دانشگاه، سریعا نامه ای به حفظ آثار استان 

ارسال شد که درخواست تدفین شهید گمنام در آن قید شده بود.
مدیرکل حفظ آثار استان با تاکید بر اینکه این نامه صرفا صوری 
و فقط برای پاسخ به افکار عمومی ارسال شده بود، خاطرنشان کرد: 
بعداز ارسال این نامه، بنده به همراه تیم ارزیابی سازمان، به دانشگاه 
بجنورد رفتیم تا جانمایی یادمان شهید را مشخص کنیم که استقبال 

خوبی از ما نشد و این موضوع بلاتکلیف ماند.
وی درباره اجرای تئاتر توهین آمیز به مقام شــهدا در دانشــگاه 
نیز افزود: متاســفانه این اتفاقات برنامه ریزی شده و با هدف درحال 
پیگیری است تا بعضی عوامل سیاسی با ایجاد جنجال فضا را به نفع 

خود تغییر دهند.
امیری تصریح کرد: متاســفانه بازی های سیاسی، فضای علمی 

دانشگاه را تحت تاثیر خود قرار داده است.

بیمه سلامت هیچ گونه تماس تلفنی 
برای پوشش بیمه ای ندارد

مدیرکل بیمه ســلامت کردســتان گفت: بیمه سلامت 
هیچگونه تماس تلفنی یا حضور جلوی درِ منازل شهروندان 
برای پوشش بیمه ای ندارد و بیمه شده ها باید مراقب باشند 

در این زمینه فریب افراد سودجو را نخورند. 
انور اسماعیلی اظهار داشت: افرادی هستند که در قالب شرکت یا 
نهادهایی با ادعای ارائه خدمت به شهروندان از عنوان بیمه سلامت 
سوءاستفاده می کنند، این افراد فقط بدنبال اخاذی و سوءاستفاده از 

مردم هستند.
وی افزود: برخی از این افراد و یا شرکت ها با برقراری تماس تلفنی 
یا حضور جلوی درِ منزل بیمه شده ها در قبال دریافت وجه نقد قول 
ارائــه برخی خدمات را بــه آنان می دهند اما پس از دریافت وجه به 

هیچ عنوان پاسخگو نیستند.
مدیرکل بیمه ســلامت کردســتان با بیان اینکه بیمه سلامت 
هیچ گونه تماس تلفنی یا حضوری برای پوشش بیمه ای ندارد، گفت: 
خدمات بیمه سلامت استان تنها از طریق 33 دفتر پیشخوان و 10 
اداره بیمه سلامت به بیمه شده ها ارائه می شود و هیچ کس دیگری 

اجازه اطلاع رسانی در این زمینه را ندارد.
وی از بیمه شده ها خواست فریب این افراد را نخورند و در صورت 
وجود چنین مشکلی و یا داشتن هرگونه پیشنهاد و انتقاد دیگری در 
زمینه بیمه سلامت با شماره 1666 تماس گرفته و آن را مطرح کنند.

اسماعیلی اظهار داشت: با راه اندازی سامانه 1666 علاوه بر اینکه 
کارشناسان بصورت 24 ساعته پاسخگوی تماس های مردم هستند، 
بیمه شده ها می توانند دوشنبه هر هفته از ساعت 10 تا 11 صبح به 
صورت مستقیم مشکلات و درخواست های خود را با مدیرکل بیمه 

سلامت استان مطرح کنند.
وی در ادامــه با بیان اینکه هم اکنون 110 هزار نفر از جمعیت 
استان زیرپوشش بیمه سلامت قرار دارند، افزود: بیشترین جمعیت 
زیر پوشــش ما مربوط به صندوق بیمه روســتایی با 600 هزار نفر 
است ضمن اینکه تمام فعالیت ها و خدمات برای این افراد به صورت 

رایگان انجام می شود.
مدیرکل بیمه ســلامت با بیان اینکه همچنین 370 هزار نفر از 
جمعیت اســتان از بیمه همگانی بهره مند هستند، تاکید کرد: این 
تعداد در گذشته زیر پوشش هیچ بیمه ای نبودند و اکنون به صورت 

رایگان صاحب دفترچه بیمه سلامت ایرانیان شده اند.

عمارت های قدیمی بوشهر
 با واگذاری به بخش خصوصی احیاء می شود

سرپرســت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان بوشهر با تاکید بر احیاء عمارت های قدیمی و تاریخی 
این استان با واگذاری به بخش خصوصی گفت: این بناها برای 
اجرای طرح های مختلف اقتصادی، خدماتی، فرهنگی و هنری 

در اختیار بخش خصوصی قرار می گیرد. 
ارغوان مهدی زاده در بررسی و بازدید از بناهای تاریخی در بافت 
تاریخی بوشهر با بیان اینکه این بافت از ظرفیت بالایی در عرصه های 
گوناگون برخوردار اســت اظهار داشت: در 38 هکتار بافت تاریخی 
بوشــهر بیش از 800 بنا و عمارت تاریخی وجود دارد که احیا این 

بناها در اولویت قرار دارد.
وی با بیان اینکه طرح احیاء بافت تاریخی بوشــهر تدوین شده 
اســت گفت: بافت تاریخی بوشهر با قدمتی بالای دو قرن از ظرفیت 
مهمی در عرصه گردشگری برخوردار است که مشارکت بخش خصی 

در این عرصه مهم است.
سرپرســت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
بوشــهربا تاکید بر احیاء عمارت های قدیمی و تاریخی این استان با 
واگــذاری به بخش خصوصی گفت: این بناها برای اجرای طرح های 
مختلــف اقتصــادی، خدماتی، فرهنگی و هنــری در اختیار بخش 

خصوصی قرار می گیرد.
مهدی زاده بیان کرد: واگذاری بناهای  تاریخی به بخش خصوصی با 
هدف بهره مندی از فرصت های اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی  است.
معاون امور عمرانی اســتاندار بوشــهر نیز ضمــن بازدید از این 
محوطه ها و ابنیه های تاریخی و ابراز خرســندی از ظرفیت موجود، 
طرح واگذاری این بناها به بخش خصوصی را قدمی مثبت برای احیای 

این آثار و رونق صنعت گردشگری دانست.
مهرداد ستوده تاکید کرد: به منظور سرعت بخشیدن به بازسازی 
عمارت های تاریخی تا رســیدن به نتیجه مطلوب و آماده سازی زیر 
ساخت برای بهره برداری، با اعطای تسهیلات به سرمایه گذاران و بخش 

خصوصی به این طرح کمک می شود.

رئیس  کمیسیون اجتماعی مجلس مطرح کرد
بیکاری ۶۰ درصدی فارغ التحصیلان کشور

 رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: 
60 درصد از فارغ التحصیلان برخی از رشــته های تحصیلی در 

کشور بیکار هستند.
ســلمان خدادادی در ســمینار برنامه ریزی تعاملــی و حکمرانی و 
مدیریت محلی آموزش های مهارتی که به میزبانی استان البرز در سالن 
اجتماعــات مرکز تربیت بدنی و پژوهش های فنــی  و حرفه ای در حال 
برگزاری اســت، اظهار داشت: آنچه به انسان ها قابلیت می بخشد توان و 

میزان کارایی آنهاست.
وی با بیان اینکه مهارت آموزی در بســیاری از کشورهای پیشرفته 
موفقیت آمیز بوده اند، افزود: مراکز فنی حرفه ای می تواند رشد اقتصادی 

کشور را تحقق بخشد.
رئیس  کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی بیان کرد: یکی از 

معضلات امروزی کشور عدم وجود مهارت در کشور است.
خــدادادی با بیان اینکه درصد اعتبــارات مراکز فنی و حرفه ای در 
کشور بسیار کم است و کمتر از 10 درصد به امر مهارت آموزی تخصیص 
می یابد، تأکید کرد: یکی از دغدغه های وزارت کار عدم پاســخگویی به 

نیازهای نسل جوان است.
وی با  اشاره به اینکه 60 درصد از فارغ التحصیلان کشور بیکار هستند، 
خاطرنشــان کرد: در سایر کشورها امورات داخلی یک جامعه با بیش از 
300 هزار نفر کنترل می شود و ما نیز سعی داریم با استخدام، به مقابله 

با این موضوع بپردازیم.

پروژه های نیمه کاره در شهر همدان از جمله پروژه 
تقاطع شهید همدانی که چند سال است نظم ترافیکی 
یکی از میادین پرترافیک شهر را به هم زده است و یا 
پروژه پارکینگ آقاجانی بیگ با موقعیت حساسی که 
در سطح شهر دارد از چند سال قبل کلید خورده و 
هنوز اندر خم تامین اعتبارات نیمه کاره مانده است و 
یا المان شهدای گمنام بوستان مردم که بعد از گذشت 

3 سال هیچ اقدامی صورت نگرفته است.
پروژه ساماندهی بلوار ارم یکی دیگر از این پروژه هاست که 
به نحو دیگر اسیر بلاتکلیفی در مدیریت شهری شده است 
ضمن اینکه به این پروژه اشــکالات و انتقاداتی هم از سوی 

کارشناسان مدیریت شهری وارد آمده است.
متاسفانه علی رغم آنکه گفته می شود علت معطل ماندن 
بسیاری از پروژه های نیمه کاره شهر همدان کمبود اعتبارات 
و بودجه شهرداری است، عجله مدیران در احداث پروژه های 

جدید علامت سوال بزرگ تری ایجاد کرده است.
مگر نه اینکه در بودجه بندی ســالانه باید شرایط مالی 
همه پروژه های نیمه کاره و جدید دیده شــود؟ پس پروژه 
روی دست پروژه گذاشتن و نیمه کاره گذاشتن آنها به بهانه 
نبود اعتبار چه معنی دارد؟ پیاده راه بلوار ارم که در مهم ترین 
محدوده گردشگری، تفریحی و طبیعی شهر ایجاد می شود با 
هدف کنترل ترافیک و افزایش بهره وری شهروندان از محیط 
و فضای طبیعی منطقه کلید خورد. شاید مهم ترین اشکالی 
که در آغاز روند پروژه به چشم آمد، زمان شروع پروژه بود؛ 
دقیقا در زمان آغاز فصل گردشگری و اوج ورود مسافران به 
شهر بود که دسترسی به مهم ترین نقطه گردشگری شهر 

را سخت کرد.
محمدرضا عراقچیان عضو هیئت علمی دانشگاه بوعلی 
در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار می کند: وقتی می خواهیم به 
منطقه ای رونق دهیم و شرایط پیاده راه شدن آن را در مجاورت 
باغات و فضای سبز طبیعی فراهم آوریم، مراجعات مردمی به 
آن محدوده افزایش می یابد بنابراین باید زیرساخت های لازم 
در بهبود شرایط حضور مردم از جمله پارکینگ  عمومی نیز 

در این فضا دیده شود.
این اســتاد معماری و شهرســازی به برنامه ریزی های 
مدیریت شــهری در افزایش بهره وری تجاری در محدوده 
بلوار ارم اشــاره کرده و می گوید:  توسعه تجاری این منطقه 
هم در تامین پیوست های فرهنگی و زیرساخت های عمرانی 

مزید بر علت است.
عراقچیان می افزاید: بلوار ارم به دلیل موقعیت جغرافیایی و 

همچنین رویکرد پیاده راه شدن آن مستلزم پیوست فرهنگی 
است که متاسفانه تاکنون فکری به حال آن نشده و اساس 
شهرداری در خصوص پیوست فرهنگی هر یک از پروژه های 
عمرانی توجه چندانی ندارد. گویا قرار است شهر به هر قیمتی 

به یک کارگاه عمرانی صرف تبدیل شود.
وی تاکید می کند: اینکه تعداد پروژه های عمرانی شــهر 
حســب نیاز و ضرورت افزایش یابد بد نیست اما قطعا باید 
شرایط اعتبارات مالی پروژه، زیرساخت ها، پیوست فرهنگی 
و دیگر جوانب آن پیش از اجرا به درســتی بررسی شود در 
غیر این صورت خود پروژه به معضلی در بدنه مدیریت شهری 
بدل خواهد شد به ویژه بلوار ارم که هم از شرایط جغرافیایی 
خاص برخوردار اســت و هم پیاده راه شــدن آن مســتلزم 
برنامه ریزی فرهنگی غنی اســت و این در پروژه هایی مانند 

پارکینگ آقاجانی بیگ که بیش از دو ســال از آغاز اجرای 
پروژه می گذرد هم  وجود دارد.

اولویت شورا باید اتمام پروژه های قبل باشد
عضو شــورای اسلامی شــهر همدان نیز در این رابطه 
اظهار می کند: متاسفانه به دلیل کمبود اعتبارات و نوسانات 
اقتصادی، بسیاری از پروژه های شهر همدان معطل مانده است.

نرگس نورالله زاده تاکید می کند: وقتی اعتبارات محدود 

است و مشکلات متعدد، باید در برنامه ریزی بودجه ای شهر 
اولویت بندی صورت گیرد. به هر حال بودجه شــهرداری ها 
بیت المال است و نمی توان بدون حساب و برنامه ریزی در هر 

پروژه ای هزینه کرده و نیمه کاره رها شود.
وی با بیان اینکه شورا در زمان بودجه بندی سالانه در مورد 
پروژه های نیمه کاره و جدید نظر به اولویت بندی داشته است 
می گوید: با این حال برخی از اعضای شورا معتقد بودند بهتر 

است این اولویت بندی از طریق خود شهرداری انجام شود.
وی می افزاید: در پروژه پیاده راه سازی بلوار ارم 2 پارکینگ 

با تعداد بالا پیشنهاد شده است.
این عضو شــورای اسلامی شــهر همدان با بیان اینکه 
شهرداری در اجرای پروژه در دو لاین قدری عجولانه اقدام 
کرده اســت عنوان می کند: اجرای پروژه در یک لاین و رفع 
نواقص و مشکلات در اجرای لاین بعدی موضوعی بود که از 
ابتدا باید مورد توجه قرار می گرفت اما شــهرداری نسبت به 
این موضوع و رفع مشکلات موجود با بی توجهی پیش رفت.
وی افزایش قیمت ها و نوسانات اقتصادی موجود را عامل 
معطل ماندن بســیاری از پروژه های شهرداری عنوان کرده 
و بیان می کند: متاســفانه در برخی پروژه ها مثل پارکینگ 
آقاجانی بیگ این نوسانات، پیمانکار پروژه را مستاصل کرده 
تــا جایی که حتی در این مورد بخصوص پیمانکار تقاضای 

خلع ید داده است.
نورالله زاده اتمام روند اجرای پروژه های اولویت دار شهرداری 
را طی امسال یا سال آتی منوط به تصمیمات شورای اسلامی 
شــهر همدان در موضوع بودجه می دانــد و می گوید: امید 
است اعضای شورای شهر بتوانند در بودجه بندی سال آتی، 
اولویت اتمام پروژه های موجود را مقدم بر احداث پروژه های 
جدید بدانند تا روند اقدامات عمرانی سطح شهر به سامانی 

منسجم دست یابد.
باید گفت انتظار شهروندان همدان اتخاذ تدبیرهایی است تا 
زمان اجرای پروژه ها به درازا منتهی نشود به ویژه در پروژه های 
مهمی مانند پل شهید همدانی و پارکینگ طبقاتی آقاجانی 

بیگ که گره از مشکلات ترافیکی می گشایند.
به همین جهت آغاز پروژه آرام ســازی هر دو لاین بلوار 
ارم، باید با احتســاب تامین بودجه و زیرساخت های قبلی 
مانند پارکینگ صورت می گرفت تا هم مانعی بر سر اجرای 
پروژه های دیگر نشــود و هم پس از افتتاح، دردسر جدیدی 

برای همشهریان ایجاد نکند.
به نظر می رســد ایجاد منابع درآمدهای کوششــی در 

شهرداری همدان مغفول مانده است.

پروژه های معطل و انتظار شهروندان
زهرا بیگدلو- خبرنگار کیهان در همدان

گزارش از دور و نزدیک

همدان:  شــهر  شورای  عضو 
به دلیل کمبود اعتبارات و نوسانات 
 اقتصادی بسیاری از پروژه های شهر 

معطل مانده است.


